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AKTUALNO 



AKTUALNO 

Spoštovani sodelavci in sodelavke, 

dovolite mi, da ob koncu leta 2022 delim nekaj misli z vami … 

Leto je sestavljeno iz mnogih trenutkov in dogodkov. Upam, da ste veliko lepih, uspešnih trenutkov in dogodkov doživeli tudi v 

službi. Da so vas ti navdali z zadovoljstvom in vas motivirali za uspešno delo še naprej.  

Podjetje SŽ – VIT se razvija in postaja vse bolj pomemben člen v skupini SŽ, prav tako pa raste tudi na tujih trgih. Za to smo 

zaslužni vsi zaposleni, saj vsak doda svoj košček k skupnem uspehu podjetja. Leto 2022 je bilo po svoje naporno. Po dveh letih, 

ko smo se bali za svoje zdravje in zdravje naših bližnjih, smo si končno malce oddahnili, pa sta nas presenetili vojna v Ukrajini in 

energetska kriza, ki močno vplivata na poslovno okolje in na naše vsakdanje poslovanje.  

Upam, da se bodo stvari v letu 2023 s tega vidika umirile in da bomo še naprej uspešno nizali skupne uspehe. Želim si, da bi se 

na svojih delovnih mestih dobro počutili, v prostem času pa našli čas za uresničevanje načrtov, ki si jih boste zadali zase.  

Vam in vašim domačim želim lepo in doživeto praznovanje božičnih praznikov ter sproščen vstop v novo leto. Bodite zdravi, srečni 

in optimistični. Srečno! 

 

Dušan Žičkar 

direktor 
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V letu 2022 uspešno izvedena druga kontrolna 

presoja sistema ravnanja z okoljem  
Besedilo: Franc Kosi 

Fotografija:  arhiv SŽ -– VIT 

22. in 23. novembra 2022 je bila v Službi 

za načrtovanje in tehnologijo, Centru 

Ljubljana in Centru Divača uspešno 

izpeljana 2. kontrolna presoja sistema 

ravnanja z okoljem po SIST EN ISO 

14001:2015 za certifikacijsko obdobje 

2021–2023.  

Poudarek 2. kontrolne presoje je bil na 

obvladovanju delovnih in tehnoloških 

procesov z vidika povzročanja in 

obvladovanja negativnih vplivov v okolje, 

ustrezno izpolnjevanje zakonskih in 

drugih zahtev, ki urejajo področje 

varovanja okolja, obvladovanje 

dokumentiranih informacij ter 

kompetentnost in ozaveščenost 

zaposlenih. Presojevalci so v sklopu 

presoje temeljito preverili interne 

postopke, ki urejajo ravnanje z odpadki, 

predvsem ravnanje z nevarnimi odpadki, 

urejenost zbirnih mest za odpadke na 

vsaki posamični lokaciji, upravljanje 

skladišč nevarnih tekočin, ravnanje z 

nevarnimi snovmi, upravljanje kurilnih 

naprav, upravljanje čistilnih naprav za 

čiščenje industrijske odpadne vode, 

izvajanje obratovalnih monitoringov 

odpadnih voda, hrupa in emisij snovi v 

zrak. Zelo pomemben aspekt sistema 

ravnanja z okoljem je tudi ukrepanje v 

izrednih razmerah in nesrečah. V sklopu 

tega so presojevalci na obeh lokacijah 

preverjali, kako uspešno se izvajajo 

ukrepi glede požarne varnosti skladno s 

sprejetim požarnim redom.   

Presojevalci so predlagali določeno 

število priporočil za izboljšanje delovanja 

sistema ravnanja z okoljem, ki jih bo 

potrebno v posamezni enoti obravnavati 

in sprejeti ustrezne ukrepe za 

izboljšanje.  

Na 2. kontrolni presoji sistema ravnanja 

z okoljem po SIST EN ISO 14001 v 

družbi SŽ – VIT ni bilo ugotovljenih 

neskladnosti, kar pomeni, da je sistem 

ravnanja z okoljem ustrezno 

implementiran in da se ustrezno izvaja v 

praksi.  

Iz poročila 2. kontrolne presoje sistema 

ravnanja z okoljem je razvidno, da je 

sistem ravnanja z okoljem ustrezno 

vzpostavljen, dokumentiran, izvajan, 

vzdrževan in izboljševan na nivoju 

obvladujoče družbe in vseh odvisnih 

družb. Tako urejen in obvladovan sistem 

ravnanja z okoljem z urejenostjo 

sistema, obvladovanjem pomembnih 

okoljskih vidikov in s tem povezanim 

obvladovanjem izrednih razmer, znatno 

prispeva tudi k varnosti železniškega 

prometa. Presojevalci so v zaključnem 

delu 2. kontrolne presoje izpostavili, da 

je zelo pomembno, da širše vodstvo 

pozna in podpira izvajanje sistema 

ravnanja z okoljem na vseh nivojih ter da 

so zaposleni glede tega primerno 

okoljsko ozaveščeni, kar je nujno 

potrebno pri nadaljnjem uspešnem 

izvajanju sistema ravnanja z okoljem.  

Družba SŽ – VIT je svoj prvi okoljski certifikat SIST EN ISO 14001:2015 uspešno pridobila januarja 2019. S to pridobitvijo je 

družba zagotovila, da se zahteve, vezane na varovanja okolja, aktivno vključujejo v sistem vodenja družbe.  
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Posodobitev obrata za vzdrževanje dizelskih 

vozil v Centru Ljubljana 
Besedilo: Mitja Gavez 

Fotografiji: Helena Hostnik Simončič 
V novembru leta 2020 smo predali v 

promet prvi novi DMV serije 610. S tem 

pa smo pričeli tudi z vzdrževanjem teh 

vozil, najprej v drugem obratu, ki je bil 

posebej prilagojen za vzdrževanje vseh 

serij novih Stadlerjevih vlakov. Z vse 

večjim številom garnitur so se pojavile 

potrebe po delovnem odru za delo na 

strehi tudi v prvem obratu, kjer 

vzdržujemo dizelska vozila.  

Proti koncu letošnjega leta smo le 

pridobili težko pričakovani delovni oder, 

in sicer dva. Široka sta 1,17 m, dolga 

69,58 m in visoka 3,50 m. Služila nam 

bosta pri vzdrževanju in delu na strehi,  

še posebej na novih DMG Stadler, serije 

610. Slednje imajo večino pomožnih 

naprav in filtrov na strehi. Obenem pa 

bosta močno pripomogla pri večji 

varnosti za same delavce in hitrosti 

opravljanja del zaradi lažje dostopnosti.  

Obstoječ prostor za tiskalnike in kopirni 

stroj se je do sedaj nahajal na koncu 

hodnika v majhnem predprostoru čajne 

kuhinje. Zaradi pomanjkanja svetlobe na 

hodniku smo prišli do ideje, da bi enega 

izmed prostorov, ki je bil prazen in 

pozicioniran približno na sredino 

hodnika, izpraznili, podrli vmesno steno 

in tako odprli pot svetlobe do hodnika.  

Že takoj po podrtju stene pa smo 

ugotovili, da bo prostor primeren za več 

kot le kopirnico. Eno izmed sten smo 

obarvali v modro in nanjo prilepili logotip 

podjetja ter nabavili dva stola in mizico. 

Tako sedaj prostor služi tudi kot 

sprejemni prostor za goste. 

Drugi obnovljeni prostor pa je sejna 

soba. V njej se izvajajo usposabljanja za 

naše delavce, uporablja se za sestanke 

večjih skupin, v njej pa se izvajajo tudi 

usposabljanja za strojevodje. Do sedaj 

se je v sejni sobi za prikaz raznih 

predstavitev uporabljal manjši televizor, 

sedaj pa je v postopku nabave nov 

projektor, ki bo tako predavateljem kot 

poslušalcem olajšal delo.  

Prenova kopirnice in sejne sobe v upravni stavbi 

Centra Dobova 
Besedilo in fotografiji: David Ločičnik  
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Odprtje nove kotlovnice v Centru Dobova 
Besedilo: David Ločičnik 

Fotografije: David Ločičnik in Miško Kranjec 

Stara kotlovnica, ki je bila prav tako na 

lesno biomaso (sekance), je že pred 

nekaj leti izgubila del svoje moči, saj je 

ena izmed peči (1,2 MW) pričela puščati 

in za njo ni bilo več rešitve, druga peč 

(0,8 MW) pa se je ravno tako krpala že 

nekaj let, ampak je k sreči služila vse do 

pridobitve novih peči. Stara kotlovnica je 

bila zgrajena leta 1986 in je tako 

dostojno ogrevala Center Dobova več 

kot 35 let. 

Nova kotlovnica, podobno kot stara, 

sestoji iz dveh kotlov. Prvi, večji, je moči 

0,9 MW, drugi, manjši, pa 0,5 MW. Tako 

je skupna moč kotlovnice manjša od 

stare za 0,6 MW. To pomeni razliko v 

izkoristkih peči iz leta 1986 in sedaj. V 

novi kotlovnici zraven kotlov stoji 

zalogovnik toplote volumna 15 mᵌ, ki tudi 

precej pripomore k večjim izkoristkom 

kotlov. Celotna zadeva je avtomatizirana, 

kar pomeni, da za kurjavo ne 

potrebujemo več kurjačev. V primeru 

napak se te javljajo na daljavo na mobilni 

telefon vzdrževalcev in ti včasih tudi na 

daljavo napako odpravijo. Oba kotla sta 

tudi precej bolj ekološko čista od starih 

kotlov. Zato se je celoten projekt obnove 

prijavil tudi za nepovratna sredstva Eko 

sklada.  

Celoten sistem deluje na podlagi potreb 

toplote v ogrevalnem sistemu. To 

pomeni, da bo v prehodnih obdobjih, ko 

ne bo pretiranih potreb po ogrevanju, 

obratoval le manjši izmed kotlov, pa še 

to le toliko, da se napolni s toploto 

zalogovnik toplote. V primeru, da bodo 

potrebe toplote večje, kot pa jih lahko 

zagotavlja manjši kotel, se bo vklopil 

večji in izklopil manjšega. Če pa tudi 

večji izmed kotlov ne bo zagotavljal 

zadostne toplote, potem zalogovnik 

ogrevata oba kotla skupaj.  

Poleg nove kotlovske opreme so se na 

objektu naredili tudi novi nerjavni dimniki 

(stari so se porušili), kompleten prostor 

se je prebarval, zamenjala so se vrata 

med skladiščem sekancev in kotlovnico 

(sedaj so protipožarna, kot zahteva 

zakonodaja), tako kotlovnica kot 

skladišče sekancev imajo protipožarno 

zaščito, kotlovnica tudi protivlomno, 

zamenjala so se okna na objektu in 

sanirale stene celotnega objekta.    

Skupna vrednost celotnega projekta je 

slabih 450.000,00 €, od Eko sklada pa 

se pričakuje še cca. 80.000,00 € 

nepovratnih sredstev. 

Slovesnost ob odprtju se je izvedla pred 

obnovljenim objektom kotlovnice, 

udeležili so se je tudi direktor SŽ – VIT 

Dušan Žičkar, župan Občine Brežice 

Ivan Molan, večina vodij služb SŽ – VIT, 

predstavniki nekaterih bližnjih podjetij in 

vsi zaposleni v Centru Dobova. 

Najprej je v svojem pozdravnem 

nagovoru koordinator Centra Dobova 

Jože Kozinc na kratko povzel zgodovino 

kotlovnice in razložil, kako težko se je ta 

prenova pričakovala. Svoj govor je 

zaključil z željo, da bi kotlovnica vse 

skupaj v Centru Dobova grela na mnoga 

leta in se zahvalil vsem, ki so kakorkoli 

pomagali oziroma omogočili, da se je ta 

investicija izvedla.  

Direktor Dušan Žičkar je v svojem 

govoru povedal, da se v skupini 

Slovenskih železnic zavedajo družbene 

odgovornosti in da se je že pred časom 

začel projekt energetske učinkovitosti. 

Del tega projekta je tudi SŽ – VIT, kjer 

smo se tega projekta lotili precej 

ambiciozno in svoje cilje zastavili precej 

visoko. Eden izmed teh ciljev, ki pa je 

sedaj uspešno dosežen, je bila tudi 

kotlovnica Centra Dobova. Direktor je 

povedal še to, da je na podlagi 

pogovorov z ljudmi iz energetskih krogov 

jasno, da je kotlovnica ena 

najsodobnejših, kar jih je v tem trenutku 

na trgu. Zahvalil se je izvajalcu projekta, 

Biomasa, d. o. o., za korektno opravljena 

dela. 

Na koncu je k besedi pristopil še župan 

Občine Brežice Ivan Molan, ki izhaja iz 

okolice Centra Dobova in zato dobro ve, 

kako pomembno podjetje je SŽ – VIT za 

ta okoliš. Izkazal je veliko zadovoljstvo 

do tega, da so v Centru Dobova vidne 

spremembe in da se skrbi tudi za počutje 

delavcev v podjetju. 

V programu odprtja je sodeloval tudi 

»Mašinhauz band«, ki ga sestavljajo le 

delavci Centra Dobova. Sestavljen je bil 

posebej za to priložnost, za kar se mu 

zahvaljujemo in si želimo, da bo tudi v 

prihodnje s takšnim zadovoljstvom 

popestril dogodke v Centru Dobova. 

Slavnostno rezanje traku in odprtje 

kotlovnice so izvedli direktor SŽ – VIT 

Dušan Žičkar, koordinator Centra 

Dobova Jože Kozinc, župan Občine 

Brežice Ivan Molan in vodja vzdrževanja 

Centra Dobova in glavni operater 

kotlovnice Zvonko Vučajnk.  

V imenu Centra Dobova se še enkrat 

zahvaljujemo vsem, ki ste kakorkoli 

pomagali, da smo lahko izvedli to 

investicijo, podjetju Biomasa, d. o. o., za 

odlično opravljeno delo in na koncu 

vsem, ki ste kakorkoli pomagali pri 

izvedbi slavnostnega odprtja.   

V petek, 11. 11. 2022, se je v Centru Dobova zgodil dolgo pričakovan dogodek, in sicer odprtje in zagon nove kotlovnice na 

biomaso.  
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   IMAM  

   IZBOLJŠAVO Skupina: 

Za: 

Obstoječe stanje: 

___________________________________

___________________________________

___________________________________

___________________________________

___________________________________

___________________________________

___________________________________

___________________________________ 

Izboljšava: 

___________________________________

___________________________________

___________________________________

___________________________________

___________________________________

___________________________________

___________________________________

___________________________________ 

Datum: Podpis: 

Izreži obrazec za malo 
izboljšavo (CEDEjČKA), ga 
izpolni in oddaj svojemu 
nadrejenemu. Vsaka 
koristna izboljšava je 
nagrajena.  

NOVOSTI IZ NAŠIH CENTROV V I T  



CEDEjČEK MESECA 

Ključ za odpiranje čepov hladilne tekočine na 

strehi lokomotive serije 646 
Avtor: Dejan Mingot  

Področje: vzdrževanje dizelskih lokomotiv 
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Mojih 5 minut za izboljšave 

1. Vzemite si pet minut časa na dan in 

zapišite problem, predlog za rešitev in 

izboljšavo na ta obrazec. 

2. Na vsak obrazec napišite samo eno 

izboljšavo. 

3. Prejemnik preveri ustreznost predloga v 

okolju, na katerega se predlog nanaša. 

Problem lahko rešimo s še boljšo in 

dopolnjeno idejo. 

4. Vsak dober predlog moramo izvesti. Le 

taki predlogi koristijo podjetju in bodo zato 

tudi nagrajeni. 

Št. predloga: 

Odgovorni za uvedbo: 

Rok za izvedbo:: 

Uvedeno dne:: 

Vodja:: 

Plačilo:: 

Izreži obrazec za 
malo izboljšavo 
(CEDEjČKA), ga 
izpolni in oddaj 
svojemu 
nadrejenemu. 
Vsaka koristna 
izboljšava je 
nagrajena.  

Problem: Odvitje in privitje čepa na strehi lokomotive je 

bilo nevarno in nerodno opravilo. Čep se je zelo rad zablokiral. 

 

Rešitev: S ključem se čep enostavno vpne v vpenjalno 

glavo in se odvijači ali privije.  
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Tekmovanje zaposlenih iz Centra Ptuj v Železniški 

ribiški ligi druženja 
Besedilo in fotografija: Janko Kolarič  

 

Tekmuje se po pravilniku o tekmovanjih 

v lovu rib s plovcem, na sedmih različnih 

lokacijah v širši okolici Ptuja in Maribora. 

Skupaj odlovimo 8–9 tekem, od tega je 

ena tekma dnevni maraton, ki se dogaja 

na tekmovalni trasi ribnikov Pragersko. 

Sam potek tekme se začne z žrebom 

startnih številk uro pred pričetkom. Sledi 

odhod na lovno mesto. 5 minut pred 

začetkom da vodja lige znak za začetek 

krmljenja in potem znak za start. Lovi se 

4 ure, obvezno s trnkom brez zalusti, 

obvezna je uporaba podmetalke ter 

uporaba tekmovalne mreže. Z ulovljenimi 

ribami je seveda potrebno ravnati 

spoštljivo in humano. Po tehtanju se ribe 

vrnejo v svoj življenjski prostor. 

Točkovanje poteka po sistemu 

točkovanja: 1 mesto, 1 negativna točka. 

Manj je negativnih točk na koncu, višja je 

uvrstitev. Zaradi narave dela na železnici 

je v ligi bonus, da se na koncu lige od 

skupnega rezultata odšteje najslabši 

rezultat posamične tekme. Seveda 

pravilnik zajema še več dodatnih navodil, 

a o tem kdaj drugič. 

Kot že pove samo ime lige je bistvo 

tekmovanja druženje, seveda pa to ne 

pomeni, da pri našem ribolovu ni 

tekmovalnosti, kar daje vsemu še 

dodaten čar. Za uspešno izvedbo 

tekmovanja smo hvaležni sindikatom ter 

redkim, a zvestim sponzorjem, ki nam 

stojijo ob strani, seveda pa brez 

soudeležbe samih ribičev ne bi šlo. 

ŽRLD zelo uspešno vodi  Miran Trantura 

iz SVSŽ-OO Maribor. Ob vsem tem gre 

posebna zahvala partnericam in ženam 

ribičev, ki nam ob različnih zaključkih 

tekem pomagajo ter razvajajo s sladkimi 

dobrotami.  

V ŽRLD od začetka sodelujemo tudi 

zaposleni iz Centra Ptuj. Ekipa se je z 

leti seveda spreminjala, zelo uspešno pa 

so v njej tekmovali Branko Kacijan, 

Viktor Kokol, Miran Matjašič, Franc 

Meško, Ivan Klinger ter žal že pokojni 

Mirko Kokol. V zadnjih 4 letih ekipo 

sestavljajo: »stara ribiča«, udeleženca 

lige od ustanovitve – Roman Horvat in 

Dani Nahberger ter Janko Kolarič. V 

jubilejni, dvajseti sezoni je ekipa s Ptuja 

dosegla prvo mesto, posamično pa prvo, 

drugo in peto mesto. Na koncu prispevka 

pa velja povabilo mlajšim generacijam, 

da se nam pridružijo. 

Zahvaljujemo se sindikatu ter 

predsedniku SVŽVSS – OO Ptuj 

Majeriču za razumevanje in za podporo 

pri uspešni izvedbi tekmovanja. 

Prijeten ribiški pozdrav in dober prijem! 

SREČNO 2023! 

Pred 20 leti je skupina ribiških navdušencev iz različnih sindikatov SŽ ustanovila Železniško ribiško ligo druženja (ŽRLD). V ligo 

so bile povabljene ekipe, sestavljene iz po 3 tekmovalcev, članov sindikatov Slovenskih železnic in upokojencev SŽ.  Trenutno v 

ligi sodelujejo tekmovalci iz sindikatov: SVŽVSS – PTUJ, SVŽVSS – MARIBOR, SVSŽ, SSSLO, SŽS, SŽP Slovenije ter ekipa 

upokojencev; skupaj 8 ekip s 24 udeleženci.  

Ekipa Ptuja 

Lokomotiva osvojila ljubljansko rekreativno ligo 
Besedilo: Mario Ilić 

Fotografija: Luka Lužnik 
Občutek imam, da se vsako leto 

ponavljam, a vendar vam vnovič z 

veseljem sporočam, da je ekipa malega 

nogometa Lokomotiva ponovno osvojila 

ljubljansko rekreativno ligo. Že 4. 

zapored! In to zelo prepričljivo. 

Po končanem rednem delu lige smo, 

enako kot lani, tudi letos zasedli prvo 

mesto. To nam je uspelo brez same 

izgubljene točke. V štirinajstih tekmah 

smo dosegli prav tolikšno število zmag in 

pri tem zadeli 53 golov več, kot smo jih 

prejeli. Dobro igro in dobro vzdušje v 

ekipi smo prenesli tudi v končnico 

tekmovanja in jo suvereno zaključili z 

dvema zmagama brez enega samega 

prejetega gola. Ekipi Saje in Litostroj 

smo odpravili z rezultatoma 4:0 in 5:0 in 

četrtič zapored visoko dvignili pokal za 

osvojeno rekreativno ligo v Ljubljani. 

Ob koncu leta bi se še enkrat rad 

zahvalil vsem podpornim članom 

društva, ki nam omogočajo, da vsa ta 

leta skupaj igramo in dosegamo te  



NOVOLETNA VOŠČILA 
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zavidljive uspehe. Posebej bi se rad 

zahvalil Damjanu Artnerju, ki je mi je bil, 

ob daljši bolniški odsotnosti vodje Dika 

Ivanovića, v veliko pomoč pri organiza-

ciji in vodenju ekipe. 

Za konec bi še vsem zaposlenim na SŽ 

– VIT in njihovim družinam voščil vesele 

božične praznike in srečno, zdravo ter 

uspešno prihajajoče leto 2023. 



UREDNIŠTVO 

Vaše prispevke in predloge za interni informator VITraž sprejemamo po elektronski pošti. Na elektronski naslov nas 

obveščajte tudi o dogodkih v SŽ – VIT, da se jih bomo lahko udeležili in utrinke objavili v informatorju. Naslednja številka bo 

predvidoma izšla februarja. 

 Za vas in z vašim sodelovanjem VITraž ustvarjamo 

v Službi za prodajo in marketing. 
Kontaktni podatki: 
E-naslov: helena.hostnik-simoncic@sz-vit.si 
Telefon: 01 291 23 59 
 

Uredništvo si pridržuje pravico do lektoriranja 

besedil in do tiskarskih napak. 

Če želite VITraž prejemati po elektronski pošti, pošljite 
sporočilo na: helena.hostnik-simoncic@sz-vit.si 
 
VITraž si lahko preberete tudi na naši spletni strani: 
www.sz-vit.si.  
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Pravilne rešitve skupaj z vašim imenom, 

priimkom in lokacijo posredujte 

najkasneje do 31. 1. 2023 po e-pošti na: 

helena.hostnik-simoncic@sz-vit.si ali pa 

jih pošljite po pošti na naslov SŽ – Vleka 

in tehnika, d.o.o., Zaloška cesta 217, 

1000 Ljubljana s pripisom „za VITraž“.  

Rešitev prejšnje VITke križanke je 

VECTRON. 

 

 

Med pravilnimi rešitvami bomo 1. 

februarja 2023 izžrebali nagrajenca, ki 

prejme praktično nagrado. 

 

RAZGIBAVANJE MOŽGANOV 

VITka križanka 

1) 

2) 

3) 

4) 

5) 

6) 

1) Kar zavržemo in negativno vpliva na okolje 

2) Del vlaka Stadler, kjer je večina pomožnih naprav in filtrov 

3) Prostor, kjer se kopira  

4) Sekanci 

5) Iskanje, zasledovanje divjadi z namenom, da se ustreli 

6) Nogometni klub iz Ljubljane  

V I T  




